



## ARTIST TRAINING

Das Projekt ARTIST TRAINING ist ein Weiterbildungsangebot am UdK Berlin Career College zur Qualifizierung, Beratung und Vernetzung von professionellen Künstler\*innen im Exil. Seit 2016 bieten insgesamt 51 grundlegende und vertiefende Module Informationen und Kontakte über 800 Teilnehmenden aus den Branchen: Musik, Bildende Kunst, Darstellende Kunst, Film und anfangs auch Kulturjournalismus. Ziele für alle Formate sind die Vernetzung in die Kultur- und Kreativwirtschaft durch das Kennenlernen der Institutionen, die Etablierung auf dem Arbeitsmarkt und die strategische Positionierung in der jeweiligen künstlerischen Ausrichtung. Zusätzlich existiert seit 2019 eine wöchentliche Sprechstunde für alle Interessierten.

**Das Artist Training setzt sich für den gesamtgesellschaftlichen Wert der Chancengleichheit ein:**

- ❖ **Diversität** durch 800 Exil-Künstler\*innen aus über 20 Ländern als Teilnehmende und ein transnationales Team aus insgesamt 30 Personen
- ❖ **Teilhabe** an Bildung für alle Exil-Künstler\*innen durch kostenlose, bedarfsorientierte Angebote und niedrigschwellige Registrierungen sowie an Netzwerke in den Berliner und deutschlandweiten Kultursektor (über 40 Partner\*innen und 200 Expert\*innen)
- ❖ **Gleichstellung** innerhalb des Projekts und der UdK Berlin durch die Veranstaltungsreihe „Artist Training Lab“ für den Aufbau einer UdK Berlin von Morgen, die die Gesellschaft repräsentiert
- ❖ **Sichtbarkeit** für marginalisierte Gruppen u.a. durch Vernetzung, Publikationen und eine Präsentation zum Tag der Offenen Tür der UdK Berlin
- ❖ **Digitalisierte Vermittlung** durch insgesamt 10 Lehrvideos Basics für Selbstständige samt Dokumentation zur Produktion und 3 Podcasts

Das Artist Training ist eine Kernaufgabe der UdK Berlin.

aktuelle drittmittelfinanzierte Projekte:

### Artist Training Berlin – Beratungsstelle

Ab Oktober 2019 bis Dezember 2024 unterstützt die Beratungsstelle Artist Training Berlin alle persons at risk, die einen Zugang zur Universität der Künste Berlin suchen. Angeboten werden eine offene Sprechstunde immer mittwochs 10-11 Uhr, vertiefende Kurse, eine Workshopreihe „How to Study“ in Zusammenarbeit mit Common Ground und der Artist Training Prize mit einer Präsentation zum UdK Rundgang.

### Common Ground

Ist eine Studieredenitiative, die Studiereninteressierte und Studierende at risk unterstützt.

Homepage: [www.udk-berlin.de/ziw/artisttraining](http://www.udk-berlin.de/ziw/artisttraining)

Facebook: [www.facebook.com/artisttraining.udk.berlin](https://www.facebook.com/artisttraining.udk.berlin)

Instagram: [artist.training](https://www.instagram.com/artist.training)

Vimeo: <https://vimeo.com/user129256712>

Podcast: <https://criticaldiversity.udk-berlin.de/>



## ARTIST TRAINING

The project ARTIST TRAINING is a further education program offered by the UdK Berlin Career College aimed at the qualification, consulting, and networking of artists in exile. Since 2016, 51 modules have provided information and contacts for about 800 participants from the following fields: music, fine arts, performing arts, film and at the beginning culture and media. Otherwise there are networking events and consulting sessions. Since 2020 three partners (Babelsberg, Hamburg, Hannover) have offered videos, workshops, excursions and consulting sessions about the basics of freelancing. The project's goals are networking within the cultural and creative industries by getting to know key figures in the institutions, self-establishment on the labor market and the respective strategic positioning in regard to artistic orientation. Additionally, there is a weekly consulting session, which was introduced in 2019.

### Artist Training advocates the value of equality of opportunity:

- ❖ **Diversity** with 800 artists in exile from over 20 countries as participants and a transnational team with a total 30 persons
- ❖ **Participation** in education for all artists in exile through free of charge and needs-oriented offers and low-threshold registrations; also partaking in Berlin and Germany wide networks within the cultural sector (over 40 collaborators and 200 experts)
- ❖ **Equal treatment** within the project and the UdK Berlin through the event series "Artist Training Lab" for building a future UdK which represents the society
- ❖ **Visibility** for marginalized groups through networking, publications and a presentation at the open day at UdK
- ❖ **Digital mediation** with 10 educational videos about the basics for freelancers, including documentation of the production and three podcasts

The Artist Training is a core purpose of the UdK Berlin.

Current third-party funded projects:

### The Artist Training Berlin – Consultation Center

Since 2019 and until 2024 the consultation center Artist Training Berlin supports all persons at risk, who are seeking to access the UdK Berlin as a student, professional or researcher. Besides the open consultation-hour Wednesdays from 10-11 am, course program, workshop series How to Study and the Artist Training Prize with a presentation at the UdK Open Days are offered.

### Common Ground

is a student initiative that works within UdK Berlin to help prospective students and students at risk.

Website: [www.udk-berlin.de/ziw/artisttraining](http://www.udk-berlin.de/ziw/artisttraining)

Facebook: [www.facebook.com/artisttraining.udk.berlin](https://www.facebook.com/artisttraining.udk.berlin)

Instagram: [artist.training](https://www.instagram.com/artist.training)

Vimeo: <https://vimeo.com/user129256712>

Podcast: <https://criticaldiversity.udk-berlin.de/>

